
Protokoll KVAST internat Norrköping 230116 kl. 10.00 - 230117 kl. 14.00 

Närvarande: Anders Silfver, Sanna Dahl, Martin Thorsson, Marco Schuster, Miranda v Rosen, 
Emma Pontén, Björn Nilsson, Morten Strindholm, Hanna Chin, Maja Ångman, Henrik Elf, 
Fredrik  

Dag 1 

Fika kl. 9.30-10 

1.    Välkomna till Norrköping – Sanna Dahl 

2.    Presentationsrunda/ landet runt 

3.    Arbetsuppgifter i KVAST – Uppdaterat i Dropbox! 

KVAST 2023   

Ordförande/UB-väktare Marco Schuster 

Vice ordf. Hanna Chin 

Sekr./SLS-bokn./UB-
väktare 

Björn Nilsson 

SR-mötesgrupp Miranda v Rosen, 
Maja Ångman, 
Marco Schuster, 
Anders, Silfver 

Socialstyrelsen Fredrik Kullberg 

Europeiskt - EDAIC/EBA 
/UEMS 

Emma Pontén 

Spurex Martin Thorsson 

Hemsida och 
funktionsmail 

Harald Persson, 
Henrik Elf 

SYA Miranda v Rosen, 
Unni Björheden 

Riktlinjer/policys/årshjul Anders Silfver, 
Marco Schuster 

SFAI´s pedagogiska pris Emma Pontén 

Fokusgrupp 
bedömningar och EPA 

Hanna Chin, 
Marco Schuster, 
Björn Nilsson, 
Miranda v Rosen 

Specialanestesier Maja Ångman 
  

 



 

4.  Ekonomi (urklipp) 

 

5. Årshjul KVAST   

 Uppdaterades, vv se Dropbox 

6. SPUR (Martin T) 

 Ny checklista. Ännu högre krav. Punkter från denna lämpar sig för diskussion i 
KVAST men senareläggs. Viss diskussion föregick dock avseende förväntningar 
från SPUR avs vissa aktiviteter som utvärderas. 

Förslag om punkt på SR-dagen ”SPUR och hur du förbereder din klinik”.  

 SPUR granskningar (ca 8-10/år) i kapp HT-23. Ekonomin ok, samordningspengar 
– ersättning från LiPUS till SFAI för koordination av granskningarna. 
Specialitetsföreningar och LiPUS överens om kvaliteten i nuvarande upplägg 
men konkurrens finns. Europeiska granskningen (se ovan) är en konkurrent. 



Dyrast i en granskning är inspektörernas lön. Andra modeller, mer teoretiskt 
checklistebaserade, skulle kunna vara billigare och konkurrera svårt. 

7. BaseCamp 

 Beslut: Fr o m nu sker all KVAST-kommunikation via Basecamp och justerade 
protokoll läggs där. Större dokument ligger på Dropbox för att man skall kunna 
arbeta samtidigt i dessa utan att störa varandra. 

 

8. Marco – föreläsning bedömning (fr Train the trainers)    

    Fördrink hos Sanna kl. 18.00. Middag på 19.00 

     

    Dag 2 kl 8.30-14.00 

9. Specialanestesi, var står vi och hur går vi vidare? 

 Svår diskussion. 

Barn – stor del utlagt på privata vårdgivare i storstäderna, vilket försvårar 
grundkompetensinhämtande (vilket är invävt i verksamheten på mindre orter) 
och ökar trycket på specialenheterna. 

Neuro- på vissa ställen invävt i grundtjänstgöring, på andra specialane. 

Thorax – kräver på flera ställen sex månader pga krav på jourtjänstgöring. 

Glesbygd/tätort – olika argument finns för kompetenskrav beroende på miljö 
där man verkar. ”Baskompetens” ser olika ut beroende på kontext och 
organisation. Basal neuro, thorax och barn täcks på landsbygden inom allmän 
anestesi, medan nischning på universitetssjukhusen försvårar detta exempelvis. 

Lång diskussion om vad som skall räknas specialanestesi.  

Alla i KVAST uppmanas att, inom sin region, inventera antal ST, antal 
specialanestesiplatser och försöka prognosticera behov av specialanestesier 
närmaste åren. (Maja håller i detta projekt) I efterföljande diskussion 
gentemot verksamhetschefer, när problemet formulerats, måste KVAST ha 
tagit ställning var vi står avseende balans mellan ev. förslag om förkortad 



placering gentemot måluppfyllelse och vilka placeringar som räknas som 
specialanestesier. Problemet måste också förankras i SFAI´s styrelse. 

Skall ytterligare ”nya” specialanestesier t ex brännskada tillkomma måste 
målbeskrivningar finnas. Att fastställa målbeskrivning för ”alternativa” 
specialanestesier såsom brännskadevård, trauma eller transplantation är 
prioriterat för att om tillfälle att testa detta gentemot SoS kunna göra det 
utan fördröjning.  

Kravställande på privata vårdgivare för att kunna utnyttja utlokaliserad vård 
för grundläggande utbildning inom barn mm.  

10. Hannas forskning 

 Föreläsning om fascinerande ämnet fenomenografisk forskning av utbildning. 

11.  Bedömningar. Uppstart av KVASTs nästa fokusområde 

 Marco presenterade fint bakgrund avseende observation och olika verktyg för 
detta.  

 Påbörjades målet för projekt att koppla EPAs till utbildningsboken och skapa 
mer lättanvända verktyg för observation och återkoppling. 

 Skiss: 

 Vad    Hur 

 -samlade bedömninngar: kollegium/360 - Grupp(MS,HC,EP,BN) leder arb 

 - Individuella bed: Mini.CEX, DOPS, CBD - 

 - EPA´s resultat av summan av ovan? Beslutas vid specialistkollegium? 

  

    

12. SYAs fokusområden. 

13. Utbildningsboken skall publiceras i PDF i sin nuvarande form och appendices 
skall kunna kompletteras vartefter. 

14. Kommande möten 



 VT-23 

 19 april Svenska Läkaresällskapet, Sthlm. Heldag 

 17 maj Teams 14-15.30 

 HT-23 

 6 sept Teams 14-15.30 

 19 sept Studierektorsmötet SFAI Umeå. Heldag 

 20 sept KVAST möte SFAI Umeå. Förmiddag 

 18 Okt Teams 14-15.30 

 7 December Svenska Läkaresällskapet, Sthlm. Heldag 

 VT-24 

 15-16 januari – Göteborg 

 VT- 25 

13-14 januari - Luleå 

 

 

 

 


